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ZAPIS Z JEDNANI XX. SJEZDU VOS,
konan6ho 15. 2. 2012 v Praze

9,35 piedseda zahdjil XX. sjezd VOS, piivital zirdastndnd a prohl6sil, Ze je jeitd nutno
podkat 10 minut, a Ze budene doufat, Ze i opozdili dlenovd dorazi tak, aby byl sjezd
usn63enischopnli.

9,45 podruhd piedseda piivital udastriky, jako zvl6stniho hosta piedstavil mistopiedsedkyri
CMOS pracovnikfi Skolstvi Marketu Vondrddkovou a drile jalo specidlniho hosta piedsedu
CMKOS Jaroslava Zavadila. Pan piedseda Bart6k v rivodni iedi sezn6rnil piitomnd se
z6kladnimi tezeni probldmovlfch okruht, kterd stoji pied sjezdem. Zminil nutnost zvrgeni
budoucnosti svazu jako takovdho, upozornil na problematiku strile klesajiciho toku financi
do ddsti veiejndho Skolstvi. V zaveru sv6 ilvodni iedi se filozoficky zamyslel nad obecnou
budoucnosti odborovlich svazt jako celku.

Dile pievzal vedeni sjezdu doc. iegan, byl schv6len jednaci irid, zvoleny pracorni org6ny
sjezdu, volba viech komisi probdhla jednomyslnE a veSkerd navrZend osoby byly schv6leny.
Urdeni byli skrut6toii Hejna, Kyslik, Pavlas, i tato volba bylajednoznadnd.

9,57 vystoupii piedseda dMKOS Jaroslav Zavadil. Jeho plamennd ied se tjkala obecnjch
probldmu jedn6ni tdpaltity, zninil tzv. ,,5 maliru ekonomiky": 1. Je nutnd pozastavit druhi
pilii dtch. reformy, pod medi6nem mzdy, ktery je asi 17000 Kd, se pohybuje 60 %
pracujiciho obyvatelstva. 2. Probldm kompce. 3. Probldm lichrry chudoba se definuje
u dlovEka, kter;f nedosahuje 60 7o z medi6nu - v r. 2010 naslala u 9 yo obyvatelslva. A26,4 yo
rodin (tzn. aice nez 600000) je v situaci, kdy neplni 9 klitdrii chudoby, napi. neplati najem,
sluzby, nem6 auto...), v EwopC jsme na 15. mistd, rostou pfijdky a lichva, stdt by mEl zabr6nit
vysokjm iroktm a nesmysln;hn exekucim. CR je ,,prdl'ni st6t naruby", lhrity soudri jsou
dlouhd a pr6vo dasto ne\Tmahatelnd. 5. Rozvr6cenosl veiejnjch financi - dily zrEn6 dan€
z piijmt klesl vyibdr dan€ o 100 - 160 mld., stdt by mEl zru3it paud6ly, kterd jsou aZ 80 7o
u OSVC. V r. 2011 byla dail zamEstnanci 119 mld. (plin 121), OSVC plan 10 mld., vybr6no
2.5 mid..
Bdhen let 2009 - 11 vzrostlo zadluZeni o 500 mld., jen 80 mld. dini mandatomi vfdaje.

V diskusi vystoupil Doc. Kohoutek, zeptal se piedsedy Zavadila na nazor, zdajde o refomu
di ,,proces iizen6 destrukce". N6zor Doc. Kohoutka je totozni s ndzorem piedsedy CMKOS.
Jini deleg6ti se do diskuse nezapojili.

Mistopiedsedkynd Markdta Vondr66kovd zCMOS pracor'mikt skolstvi pokadovala
v piedchozi kitice politickd situace, svoje vystoupeni ddle doplnila o piedstaveni zdkladni
struktury jejich odborovdho svazu. Uvedla moZnosti ovliviov6ni dEnl na ministerstvu
Skolstvi, popsala vyjedn6v6ni tdpartity na MSMT a rdmcove nastinila obecni model
financovilni regionAhiho Skolstvi. Na z6vtu popirila zdrimyi prubEh jednrini.



10,54 vystoupil piedseda mand6tovd komise, sddlil, Ze j e piitomno 5 7 delegatri z pozvanich
98 deleg6tn, tj. 58 %, sjezdje tedy usnasenischopni.

Byli piedstaveni kandiddti do vfboru (bez tituli a kiestnich jmen)- Bafidk, iegan, Dolanski,
Hejna (VSCHT Praha), Pavlas (VSB - TU Ostrava), Slandk (PF UP Olomouc), Trnkov6,
Tudek rvsTE eB).
Byli piedstaveni i kandiddti do KK - Bauer. Luiiridek, VoZenilek (PF UK Praha)
Piedseda vol. komise strudnd piedstavil kandiddty, hlas z pl6na si vyZ6dal piedstaveni novich
kandid6tu, coZ oni jednotlivE provedli. Po tomto piedstaveni byly rozdriny volebni listky
a zadaly probihat volby.

11,25 Piedseda Bartrik pronesl komentiii ke zprAvd o dinnosti, v disL-usi nastiril, prod vjbor
uvaZuje o spojeni s dalSim OS.

11,50 Dr. Tmkov6 k6tce komentovala zpravu o hospodaieni za rok 2011 a nAwh rozpodtu
na t.2012, kritizotala 2 ZO VOS, Llerd nezaplatily dlenskd piispdvky. V diskusi se piihlasil
Doc. Pichal, chtdl vysvdtlit poloZku n5klady Da tdetnictvi a mzdy ve vztahu kS.O.M,
vysvdtleno jako platby za sluZby. Doc. Kohoutek cht6l vysvdtlit polozku odmdny
funkciondiri. vysvetleno. Po tdto diskusi byla jednomyslnd schvalena zprdva o hospodaieni
za r. 201 I a jednomyslnE piijat ndvrh rozpodtu na r. 2012, vdetn6 investidniho zdmeru v KSV
Brno, kter;f bude financovdn z prodeje potiebndho nnozstvi podilovich listi Pioneer.

12,10 RNDr. Bauer piedetl zprrivu KK, bylajednomyslnd vzata na vddomi.

12,20 Bc. BafiAkov6 piedala sjezdu zpd'|.J o BOZP, upozornila na nastdvrjici zmeny
v ziikonech, piedeviim na z6kon, podle kterdho bude nutnd i u DPP a DPC doklAdat zdravotni
zprisobilosl. tj. absolvovat a zaplatit zdravotni prohlidku. Mnoho organizaci se bouii, snad
budejeitE zmdndno, mdlo by vstoupit v platnost 1. 4. 2012. Zpr6vajedoomyslnd piijata.

12,25 Diskuse k riprav6m stanov VOS, doc. iegan vysvetlil nutnost zcledeni individu6lniho
dlenstvi a opatieni proti vzniku irdelovjch organizaci, doplnil ho piedseda ing. BaftAk.

- Doc. Pol6dek VSB - TU je nutno vysv6tlit viechna pozitiva i negativa individudlniho
dlenstvi, vstupni poplatek kontraproduktivni. Budou individu6lni dlenovd zaklidat
ZO? ZodpovEzeno: ne

- Doc. Pichal CVUT - nrivrh zkAtit lhttu pro platbu vstupniho poplatku na 6 tidni,
vysvdtlil ing. Bartik, bez protinrivrhu.

- Doc. Kohoutek FTVS UK - ZAdal vysvCtlit odpovddnost piedsedri ZO, jak je zahrnuta
ve zmEndnjch stanovach. lng. Balttk vysvitlil, Ze to tak musi bjt z pol edu
legislativy, odpov€dnost j e u kaZddho veiejndho dinitele nutnd, ned5 se obej it.

- P. Krumpholc AMU - jak a kdo bude urdovat viSi piispEvku individurilniho dlena.
Ing. BarLik lysvdtlil, Ze je urden ve starovAch, urden rozhodnutim sjezdu podle
pravidel, sekretari6t bude \ybirat poplatky.

Hlasovani o zm6n6ch stanov: 53 pro, I proti, I se z&Zel, Zmdny stanov piijaty.

12,45 vystoupil piedseda volebli komise. Bylo rozdiino 57 volebnich listkt, odevzdiino
55 hlasovacich listkt, pro volby do viboru platnich 51 listkri, pro volby do KK platnjch 55
listki.

Vfsledky volby do vlfboru podty hlasi: Bartdk 40, iegan 32, Dolanskj 31, Standk 38,
Tmkov6 36 - zvoleni, Hejma 24, Pavlas 23, Tuiek 22 nezvoleni.

V;isledky voleb do KK - Zvoleni Bauer 55, Lui6dek 55, VoZenilek 54 liasri.



13,00 - vseobecn6 diskuse
Ing. Baniik se vrdril k pfodeji podilo\jch l isri Pioneer a uloTeni penCz.
- Doc Pichal CVUT - Zadal \ys\,Ctleni, prod mA VOS ipatnd irokove podminky sqich

vkladri, pro uloZeni ziskanich penEz je moZnd zvolit libovolnou banku, pojistdny jsou
vsechny vklady. Rozhodujici mA bit vise rirokt.

- Mgr. Standk PF UP - znd situaci z pohledu obecnE prospdsnich spolednosti, je
vhodn€ aktiuG vyjedndvat s bankami, je moznd ziskat vysSi uok. Neomezovat se
vzhledem k rizikovosti pouze najednu bantu.

- Ing. Voltr CVUT doporuduje prodat jen polovinu podilovfch listri Pioneer, penize
pievdst na teminovani rldet, v diskusi kr6tkd zamy3leni nad budoucnosti kapitAlovich
trhfi a fordu Pioneerjako celek.

- IGumpholc AMU - cht61 zndt, jakf vlastnE byla privodni hodnota podilovych listri
Pioneer. V delsi dislusi a ve spolupr6ci s vjborern r1'.jasnEno kolis6ni ceny a propad.

- Ing. Wrdomskd VSB - TU doporuiila ud€lat vibErovd iizeni na banku pro ulozeni
ziskanjch pendz, j e nutno stanovit kitdda pro toto qibdrov6 iizeni.

- Doc. Novotni VSE - maxim6lni hodnota Pioneer fondu byla 16 milionri, pot6 uZ
jenom klesala.

- Piedseda Bartdk upozomil na to, Ze z tdchto pendz byl dlouhodobd financov6n svaz,
proto neni soudasn6 hodnota qpovidajici.

Usneseni k tomuto bodu piijato jednomyslnd 57 hlasy.

Ing. BartAk piednesl ndvrh na jedndni o slouaeni VOS a CMOS praco\arikri Skolstvi.
Jednclo by se pouze o podminkdch.,vj bor potiebuje pro tato jednAni mandat od siezdu.

- Doc. Pichal CVUI - dtle2rt6 je ekonomick6 stliinka, to je zdsadni. Musi b)'t
jednoznainE iedeno, co je qihodndjii, co kolik stoji.

- Doc. Cegan - jde jenom o moznou variantu, bude se vyjednivat, ale bez nand6tu
vibor jednat nemriZe. Pied jefudnim neni ani mozn6 zjistit ekonomickou strirku.
Pokud se zjisti, Ze spojeni neni v'jhodn6, neprobEhne.

- Mgr. Cvaclr PF CB - z.ieho pohledu jako zdstupce pedagogickd fakulty je sloudeni
bezprobldmovd, ale otiikou je, kdy mri probdbnout. NemtZeme do tohoto svzu
vstuDovat i ako chud6ci.

- loc. iegan - stutuji se svazy, nejde o to kolik mame nebo nemane.
- Mgr. StanEk PF UP zaujal stejni nazor jako Mgr. Cvach. Kolik bude nutn€ platit

z,a ilena?
- Dr. Bauer shrnul, Ze urditE nepotiebujeme inflashuktulu Skolsk;fch odboru, na druhou

stranu bez vyjedn6viini nezjistime podminly. Je to pouze jedna z budoucich moznosti.
- Krumpholc - AMU souhlasi, zdsadni ot.izkou je ale qi5e piispdvki. Na AMU ziskali

nove dleny, protoZe piispdvky sniZili na minimum.
- PhDr. Stejskal FSV UK - navrhl pro sloudeni svazfi t)? konfederac€, pro posileni

viivu by bylo vhodni i sloudeni s OS pracoueiki vddy a vizkumu. Takto seskupenA
konf'ederace by kyla podstatnd iirii pofifolio pracovnikri, nedochrizelo by ke konlliktu
mezi napi. stiednimi a rysokjmi lkolami v piipadE omezenich zdrojt financovani.

- Doc. Kohoutek FTVS - vystoupil proti sloudeni, je nesystematickd, jedna se
o naprosto odliin6 vzd6l6vdni, osobn6 sloudeni nedoporuduje. Ch6pe ale jeho
nezbytnost z ekonomickdho hlediska. Ma se tedy \'yjednavat.

- Ing. Tudek VSTE eB - podpoii vstup pod podminkou samostatn€ jednotky, piispEvky
se v CMOS pracovnikt Skolstvi plati podle vf5e platu, uZ bylijeho dleny

- Prol Dobi6i eZU Praha - tato diskuse je zcela zbytednd, vibor zAd6 o mandrit
k vyjedn6vdni. Diskutujici cht6ji odpovEdi na nEco, co ted'nikdo nezn6. K tomuto
tdmatu j e moznd se vrdtit, aZ analiza probdhne.

- Dr. Mr6dkovd - LF MU Brno - hospodriika, docfuizi k stamdi dlenstva,
za uplynullich 6 let se snizil podet dlent na polovinu, z lohoto hlediska nemii smysl
iesil, co bude za 6 let. Bez ohledu na to, jestli bude samostatnlf svaz nebo konfederace,



stejnd nebudou dlenovd. Mladi zamdstnanci nemaji o odbory z6jem, doporuduje
pokadoval samostatne. PHspevky plat{ 0,7 % z distd mzdy, zvisenl by neproilo.

- Dr. Kyslik UJEP UL - rozhodujicije podet dlenrl, na\Thuje aktivizovat studenty. Stalo
se, Ze se o odbory VOS zajimali studenti, kteii se s nimi setkali v zabraniei.

- Ing. Voltr CVUT - vlfbor by mEl d6t nejdiive ekonomickou rozvahu.
- Doc. Poldaek VSB ekonomickou analizu stadi piedlozit pied sjezdem, kteqi bude

rozhodovat o piipadndm sloudeni.
Ddle se hlasovalo o protin6vrhu, Ller! nebyl jasnd formulovdn. Pro 4 hlasy, proti 26, 14 se
zdrielo.
Privodni n6vrh: hlasovani: 38 hlasi pro, 7 proti, 3 se zdrzeli.

Dalii diskuse:
- Doc. Kolali - CVUT nawhuje spojit semin6,i o ZP se Skolenim o ziikonu o VS.
- Z pl6ra - upozomil, Ze je nezb]'tn6 doplnit pienddejici o odbornika na VS z6kon. lng.

AnjZov6 odpovEd6la, Ze odbomik je v jedn6ni, ing. Bartdk nawhl, Ze by to mohl b]i1
prof. Wilhelm.

Schv6len n6rrh na uskutedn6ni semindie o ZP 43 hlasy pro, nikdo proti, 3 se zddeli.

Dalsi diskuse
- Doc. Trka se delegitri otdzal, prod nikdo nediskutuje o celkovd situaci ve rysok6m

SkolsM, byl upozomdn deleg6ty, Ze to uZ bylo diskutovdno a schvdleno v piedchozi
ddsti dokumentu, pot\,adil ing. BafiAk.

- Mgr. Stanek PF UP sjezdy a konference konat mimo semestr x ing. Bartdk - liSi se
na luznycn v),

- Doc. Kohoutek FTVS UK - dopis: 10 diivodt prod by dlenern odboru, rozeslal
mailem zamdstnanctm, dostal I z6pomou reakci.

- Dr. Tmkov6 sddlila svd zkuienosti se ziskdvinim novich dleni na 1. LF, pies
veskerou snahu neuspEla, duraz by kladla na osobnijedn6ni.

- Doubravova JAMU - kdyZ byly probldmy s KS, dlenove se h16si1i.

Nrisledovalo ndkolik zmdn do usneseni, kterd byly stiidavd formulov6ny a opravovany, jeden
protin6wh nebyl piijat (20 pro, 6 proti, 19 se zdrZelo)

- Mgr. Cvach PF CB - nawhl l6pe fomulovat.
Po pdtiminutov€ piestiivce vlpracoval ing. Bartdk novi n6wh.
Usneseni piijato, hlasovrini: 41 pro, nikdo proti, nikdo se nezdrZel.

\ Ptuzq 15 . 2. 2012 zapsali: ing. Lui6dek, RNDI. Tmkova

Ovdiovateld zapisu:

Doc. Ing. Josef Kolif, CSc.

Karel Krumpholc


